

Referat. Bestyrelsesmøde. Dansk Sociologiforening. 11.12.24

1. Tidsskrift

a. Besøg af Jakob Laage Thomsen fra tidsskriftet, som gennemgår kontrakten

Redaktionen ser ingen principiel grund til at udgivelsen *skal* ske gennem DJØF. Men DJØF leverer den service, at de laver korrektur og opsætning af tidsskriftet. Redaktionen føler ikke de kan varetage opgaven med korrektur og opsætning selv, men er åbne for andre serviceudbydere end DJØF.

Det er en udfordring tidsskriftet er dansksproget, ift. submissions. Også embargoperioden på ét år har været en udfordring for submissions. Redaktionen ser derfor gerne at tidsskriftet bliver open access.

b. Beslutning vedr. DJØF kontrakt

Vi forlænger DJØF kontrakten med et år for 2025, men ser fremover gerne mere dialog med redaktionen.

Statusmøde med redaktionen. Vi vil gerne invitere dem til vores februar-møde.

- Arrangementer ifm. udgivelser af tidsskrifter
- Arrangement med tidsskriftet om sociologiens rolle i dag og sociologien gennem tiden.
- Samarbejde med/brugen af DJØF
- Rauli vs. Tidsskrift.dk

c. Fremtidig IT: overgang til tidsskrift.dk? v. Maja se:

https://tidsskrift.dk/index/for_redaktoerer#Udkomme

Dette punkt tages op til mødet i Februar, hvor Dansk Sociologi inviterer redaktionen til møde.

2. Arrangementer næste semester

a. Arrangement med Olivia Dahl og Emil Falster. Det skal være i januar, hvis det skal være før generalforsamlingen, som vi snakkede om ved sidste møde. Dog er januar en dårlig måned, fordi der enten er eksamen eller ferie. Jeg (Carla) foreslår derfor at vi holder det i marts hvor både Emil og Olivia kan. Hvad tænker I?

Carla er ikke til mødet, og dette punkt er derfor uafklaret.
Carla har skrevet i mail at arrangementet kan blive til Marts.

b. Arrangement med tidsskriftet om sociologiens rolle i dag og sociologien gennem tiden.

Sat på som punkt til møde med tidsskriftet

c. Generel brainstorm

Andreas: PhD studerende fra Andreas institut om vrede blandt unge mænd med indvandrer baggrund, eller "Rolf" om AI.

Opdatering på podcast arbejdsgruppe: gruppen efterspørger Dirk mere viden om hvad temaet, længde osv. skal være. Dirk er ikke til mødet, så vi afventer svar fra Dirk.

3. Årshjul

4. Evt.

Vi skal bruge årsberetninger fra NSA + ESA + ISA til SocNyt. Vil repræsentanterne sende deres årsskrift til Carla. Inspiration er her fra sidste år:

<https://sociologi.dk/wp-content/uploads/2024/02/SOCNYT-2024-m-revisorerklaering.pdf>

Husk at stemme i doodle om generalforsamling